
 

Protokół Nr LVIII/2023 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 czerwca 2023r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
35 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach LVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek i Kierownik Biblioteki Publicznej w 

Wierzchowie Małgorzata Mazurkiewicz – Nowak oraz osoby zaproszone, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył LVIII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 15 czerwca 2023 r. do Biura 

Rady wpłynął wniosek Wójta Gminy Wierzchowo o wprowadzenie autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz 

ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 346. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 21 czerwca 2023 r. do Biura 

Rady wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji dodatkowego projektu 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej – druk 347. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się przyjęła wniosek. 



 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 28 czerwca 2023 r. do Biura 

Rady wpłynął wniosek Wójta Gminy Wierzchowo o wprowadzenie autopoprawek do 

projektu uchwał w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk 343 

oraz uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na 

lata 2023 – 2032 – druk 344 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany Radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo. 

 

Następnie odczytał  porządek obrad z uwzględnieniem powyższych wniosków. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z LVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Wierzchowo za 2022 rok: 

1) debata  nad przedstawionym Raportem. 

2) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo wotum 

zaufania – druk nr 340. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za rok 

2022 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za rok 2022, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2022, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2022 r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wierzchowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za rok 2022, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok – druk nr 341: 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok – druk nr 342.  

10. Podjęcie uchwał: 

10.1 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk 

nr 343 wraz z autopoprawką; 

10.2 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2023 – 2032 – druk nr 344 wraz z autopoprawką;  

10.3 uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo – druk nr 345; 

10.4 uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 



ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz ustalenia górnych stawek opłat 

za odbiór odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 346; 

10.5 uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej – druk 

347. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że protokół  

z posiedzenia LVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 maja 2023 r. został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi 

dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęły 

żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z LVII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z LVII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 6/2023 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 



Protokół Komisji Nr 6/2023 z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów, 

Komisji Kultury i Komisji Rolnictwa stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 

nie złożyli interpelacji. 

 

Na sesji interpelację złożyli: 

  

Radna Helena Jutrzenka Trzebiatowska – Do Wójta Gminy. Zwracam się z prośbą o 

wycięcie drzewa przy drodze gruntowej prowadzącej do budynku wielorodzinnego nr 

76 (obok tartaku). Drzewo to jest uschnięte i kwalifikuje się do wycięcia, a spadające 

gałęzie stwarzają zagrożenie dla osób poruszających się w okolicy w/w drzewa. Liczę 

na pozytywne rozpatrzenie interpelacji. 

 

Radny Ireneusz Jung – W moich licznych rozmowach z mieszkańcami Osieka 

Drawskiego powraca temat tego, że w naszej miejscowości jest brak terenu 

rekreacyjnego. 

Mamy plac zabaw, który znajduje się na tyłach świetlicy wiejskiej, ale trudno jest 

powiedzieć o tym miejscu, że jest to teren rekreacyjny służący wszystkim 

mieszkańcom miejscowości. 

W lutym 2020 r. pytałem w swojej interpelacji o możliwości przeniesienia placu 

zabaw w inne miejsce. Otrzymałem też zapewnienie, że zostanie wysłane zapytanie do 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Koszalinie o możliwości przejęcia jakiejś 

nieruchomości z przeznaczeniem na cele rekreacyjne. 

Mieszkańcy Osieka Drawskiego – zwłaszcza młodzież oraz ich rodzice, od dawna 

zgłaszają mi że bardzo brakuje w naszej miejscowości takiego terenu, gdzie byłoby 

np. boisko do kosza, siłownia zewnętrzna i inne elementy infrastruktury służące 

ogólnie pojętej rekreacji i wypoczynkowi. 

Potrzebny jest więc teren na zorganizowanie takiej przestrzeni. 

Idealnym miejscem, w ocenie mieszkańców i mojej, na zorganizowanie takiej 

przestrzeni byłoby wydzielenie części nieruchomości przylegającej bezpośrednio do 

przystanku PKS – Działka 98/39. Jak ustaliłem, nieruchomość ta jest obecnie 

dzierżawiona od KOWR – u. 

W imieniu mieszkańców Osieka Drawskiego wnioskuję o – skierowanie do 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Koszalinie zapytania o możliwość 

wydzielenia z w/w działki części, która byłaby przeznaczona na teren rekreacyjny lub 

wskazanie innej nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 



Sołtys wsi Świerczyna Stanisława Janicka podziękowała w imieniu swoim, Rady Sołeckiej i 

mieszkańców za otrzymanie „Grantu Sołeckiego 2023„ w wysokości 15 000,00zł. Kwota ta 

przeznaczona będzie na budowę wiaty na placu rekreacyjnym w miejscowości Świerczyna. 

Prace związane z postawieniem wiaty zostały wyceniona na 18 000,00zł, Sołtys wsi 

Świerczyna Stanisława Janicka prosi Wójta Gminy o dofinansowanie brakujących 3 000,00 

zł. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji w punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8  
 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec na wstępie poinformował, że nowelizacja ustawy  

o samorządzie gminnym w 2018 roku nałożyła na samorządy sporządzanie corocznego 

raportu o stanie gminy. Zgodnie z art. 28aa tej ustawy co roku do 31 maja Wójt musi 

przedstawić radzie raport o stanie Gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności Wójta 

w roku poprzednim, w szczególności realizacje polityk, programów i strategii oraz uchwał 

rady gminy. Raport ma charakter publiczny i musi być zaprezentowany na sesji absolutoryjnej 

rady gminy; w debacie nad nim mają prawo brać udział również mieszkańcy.  

Rada rozpatruje Raport podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w 

sprawie udzielenia absolutorium wójtowi. Nad przedstawionym Raportem przeprowadza się 

debatę. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w tym trybie składa do przewodniczącego rady 

pisemne zgłoszenie poparte podpisami co najmniej 20 osób – w gminie do 20 000 

mieszkańców (tak jak nasza gmina). 

Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została 

sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są 

dopuszczani do głosu przez przewodniczącego rady według kolejności otrzymania zgłoszenia. 

Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy Rada Gminy przeprowadza głosowanie 

nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec stwierdził, że nie wpłynęło żadne zgłoszenie w trybie 

art. 28aa ust. 7 ustawy o samorządzie gminnym, informując jednocześnie, że radni otrzymali 

Raport, stanowiący załącznik nr 6 do nin. protokołu w ustawowym terminie i debatę nad 

Raportem przeprowadzili na posiedzeniu wspólnym Komisji Budżetu i Finansów, Komisji 

Kultury i Komisji Rolnictwa. Komisje  pozytywnie oceniły opracowany Raport stwierdzając, 

że Raport jest rzetelnie opracowanym źródłem wiedzy o Gminie Wierzchowo, przedstawia 

kompleksowy przegląd przeprowadzonych i planowanych inwestycji oraz podsumowuje 

działalność Wójta. 

 

Wójt Jan Szewczyk zabierając głos podziękował za pozytywną ocenę Raportu o stanie 

Gminy. Powiedział, że Raport to dokument przedstawiający przede wszystkim realizację 

inwestycji i zadań gminy. Opracowany przez pracowników Urzędu Raport opisuje stan 

Gminy za ostatni rok. 

Raport o stanie Gminy Wierzchowo za rok 2022 prezentuje sytuacje w takich obszarach, jak: 

 demografia, 

 system podatkowy w gminie, 

 informacja o wykonanych planach finansowych placówek oświatowych, 

 informacja o stanie mienia komunalnego, 



 Strategia Rozwoju Gminy Wierzchowo, 

 Lokalny Program Rewitalizacji, 

 Program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, 

 Plan wykorzystania zasobu nieruchomości gminnych, 

 Program Ochrony Środowiska, 

 Strategia  rozwiązywania problemów społecznych, 

 Gminny program wspierania rodziny, 

 Polityka społeczna, 

 Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Gminny 

Program Przeciwdziałania Narkomanii, 

 Roczny Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

 Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Wierzchowo, 

 Realizacja uchwał Rady Gminy, 

 Współpraca z innymi społecznościami samorządowymi takimi jak:  

- Stowarzyszenia gmin i powiatów,  

- Związki komunalne, 

- Współpraca zagraniczna 

 Część analityczna: oświata i kultura. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk zachęca mieszkańców do zapoznania się z Raportem o stanie 

Gminy. Raport jest dobrym materiałem do napisania pracy licencjackiej, magisterskiej o 

funkcjonowaniu w trudnych czasach samorządu gminnego. Wójt Gminy Jan Szewczyk 

powiedział, że w naszej gminie nie ma zasobów gospodarki mieszkaniowej. Podejmujemy 

działania i wyzwania związane z tworzeniem tych zasobów. 

 

Radna Jolanta Augustyniak powiedziała „zgada buduje, niezgoda rujnuje”. Jesteśmy dumni, 

że pracujemy w takim zespole radnych i samorządowców. Pozytywna ocena Raportu o stanie 

Gminy  świadczy o bardzo dobrej współpracy Wójta Gminy  i Rady Gminy, z której należy 

się tylko cieszyć i życzyć sobie nawzajem dalszej takiej współpracy i realizacji zamierzonych 

zadań i celów. 

 

Wobec braku dalszej debaty nad Raportem o stanie Gminy Wierzchowo za rok 2022 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo wotum zaufania – druk nr 340. 

 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

LVIII/337/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo wotum zaufania – 

która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Ad. 9 
 

Ad.9.1 i 2 

 



Skarbnik Gminy Marta Chłopek przedstawiła  Zarządzenie nr 371/2023 Wójta Gminy 

Wierzchowo z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z 

wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za rok 2022. 

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 2022 rok stanowi 

załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

 

Ad.9.3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec odczytał treść uchwały Nr 50.131.4.2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 6 kwietnia 2023 

roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 

2022 rok wraz z informacją o stanie mienia – opinia pozytywna - załącznik nr 9 do nin. 

protokołu. 

 

Ad.9.4 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo Kazimierz Pajor odczytał 

treść wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 5 czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok – załącznik nr 10 

do nin. protokołu. 

 

 

Ad.9.5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść uchwały Nr 50.131.62023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 czerwca 2023 roku  

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo w 

sprawie absolutorium – opinia pozytywna, załącznik nr 11 do nin. protokołu i otworzył 

dyskusję. 

 

W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec zamknął 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz poinformował, że Komisja 

Budżetu i Finansów, Komisja Kultury i Komisja Rolnictwa Rady Gminy Wierzchowo 

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 2022 

rok wraz z informacją o stanie mienia i pozytywnie ustosunkowały się do wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Ad.9.6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2022 rok – druk nr 341. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

LVIII/338/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok oraz 



sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok – która stanowi załącznik nr 12 do nin. 

protokołu. 

 

Ad.9.7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 

rok – druk nr 342. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

LVIII/339/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk w imieniu swoim i pracowników podziękował za udzielenie 

absolutorium. Powiedział, że jest to motywacja do dalszego działania, podwyższania jakości 

pracy aby jak najlepiej realizować zamierzone zadania. 

  

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2023 – druk nr 343 wraz z 

autopoprawką. 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVIII/340/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2023    – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2023 –2032 – druk nr 344 wraz z autopoprawką . 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVIII/341/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2023-2032 – która stanowi załącznik nr 15 do nin. 

protokołu. 

 

3) w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – druk 

nr 345. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVIII/342/2023 w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji stałych 

Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 



nieczystości ciekłych oraz ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów 

komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani 

do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 

Wierzchowo – druk nr 346. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVIII/343/2023 w uchwały w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz 

ustalenia górnych stawek opłat za odbiór odpadów komunalnych ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 

346 – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej – druk 347 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr LVIII/344/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania 

przemocy domowej – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu, 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że do Biura Rady Gminy wpłynęły trzy  

odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim okresie interpelacje: 

 

Odpowiedz na interpelację Radnej Jolanty Augustyniak w sprawie wyznaczenia przejścia dla 

pieszych na skrzyżowaniu ulicy Długiej i Szkolnej w Wierzchowie. Zarząd Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim informuje, wniosek został poddany analizie przez 

Komisję ds. organizacji ruchu na drogach powiatowych i gminnych Powiatu Drawskiego i 

uzyskała ocenę negatywną. 

 

Odpowiedz na interpelację Radnego Ireneusza Junga dotyczącej zamontowania dodatkowej 

lampy ulicznej przy drodze nr ewid. 59 obręb Osiek Drawski, tzw. zielona uliczka, informuję, 

że realizacja tego przedsięwzięcia z przyczyn dotyczących zapisów obowiązującej umowy 

oświetleniowej, jak również finansowych nie jest możliwa 

 

Odpowiedz na interpelację Radnego Zdzisława Bełzowskiego w sprawie uprzątnięcia piasku 

z nawierzchni drogi 1994 Z Osiek  - Otrzep na odcinku przebiegającym przez miejscowość 

Będlino, Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim informuje, że wykona 

wnioskowane prace w możliwie najszybszym terminie  po zakończeniu prowadzonych w 

chwili obecnej pilnych prac remontowych i utrzymaniowych w postaci remontów 

cząstkowych nawierzchni emulsją asfaltową i grysami oraz koszenia traw i chwastów w pasie 



drogowym. Prace te mają bardzo duże znaczenie w zapewnieniu bezpieczeństwa i wygody 

uczestników ruchu drogowego i jako takie stanowią priorytet w obecnej działalności Zarządu 

Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim. Planowany termin zakończenia w/w prac jest 

miesiąc sierpień 2023 roku. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 11 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

 

Radny Józef Janicki zaproponował, żeby w ramach Rządowego Programy Inwestycji 

Strategicznych wyremontować drogę w Świerczynie koło Księdza, ponieważ w zeszłym roku 

zrezygnowano z remontu tej drogi na rzecz drogi w Sośnicy. W odpowiedzi na interpelację 

przekazane było, że jeśli znajdą się środki droga będzie remontowana. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk przekazał, że można złożyć dwa wnioski jeden wniosek, którego 

wartość dofinansowania nie może przekroczyć 2 mln zł; drugi wniosek, którego wartość 

dofinansowania nie może przekroczyć 5 mln zł. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk rozważa złożenie wniosku na modernizację gminnej 

infrastruktury drogowej w wysokości 5 mln zł. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział Radnemu Jozefowi Janickiemu, że w odpowiedzi na 

interpelację było napisane, że zostanie rozważony remont tej drogi. Wójt Gminy Jan 

Szewczyk uważa, że stan techniczny tej drogi nie jest zły, został dobrze zrobiony i 

przywrócony stan techniczny po remontach i wykopach kanalizacji (lepszy niż stan 

pierwotny). 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że wysłano do Powiatu Drawskiego pismo, żeby 

droga Wierzchowo – Sośnica została objęta realizacją Rządowego Programy Inwestycji 

Strategicznych. 

Radny Ryszard Borowicz powiedział, że Wójt zasugerował, żeby Powiat Drawski złożył o 

dofinansowanie na całą drogę Wierzchowo – Sośnica, natomiast z w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich droga Będlino – Sośnica jesteśmy na wysokiej pozycji 

rankingowej. Radny zastanawia się czy w związku z tym jeśli zrezygnujemy z PROW a 

Powiat Drawski nie dostanie dofinansowania na tą drogę, to zostaniemy z niczym. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk odpowiedział, że powinno się połączyć środki finansowe z Lasów 

Państwowych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Programu Inwestycji 

Strategicznych na modernizację drogi Wierzchowo – Sośnica. 

 

Radny Ryszard Borowicz podziękował Radnemu Józefowi Janickiemu za zrezygnowanie z 

remontu drogi w Świerczynie na rzecz drogi w Sośnicy. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec przekazał, że zbliża się miesiąc lipiec – przerwa 

urlopowa, życzył Radnym miłego odpoczynku.  

 

Radny Józef Janicki zapytał się jak przebiega przeniesienie Filii Biblioteki do Zespołu Szkół 

w Świerczynie. 

 



Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie Małgorzata Mazurkiewicz – Nowak 

odpowiedziała, że od następnego tygodnia zaczyna przenosić Filię Biblioteki w Świerczynie 

do Zespołu Szkół w Świerczynie. 

 

Radna Jolanta Augustyniak powiedziała, że Radnego Józefa Janickiego ostatnio nie było na 

komisji ani na sesji Rady Gminy. W tym czasie decyzje zostały podjęte i są realizowane.  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dalszej dyskusji zamknął punkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 

13
35

 zamknął obrady LVIII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


